
 

 

 

Po letní přestávce se opětovně rozbíhají 
aktivity v rámci Národního konventu o 
EU. Na podzim proběhne pět kulatých 
stolů, dvě  expertní diskuze a také ně-
kolik akcí  v regionech po celé ČR. Dis-
kuzní platforma bude i nadále prohlu-
bovat dialog o evropských tématech a 
otázkách mezi zástupci státní správy, 
neziskového sektoru a dalších hospo-
dářských a sociálních partnerů.  

Klíčové body 

Jako první z pěti proběhne v pátek 30. 
září v Lichtenštejnském paláci kulatý stůl 
na téma energetické účinnosti. Odbor-
ným garantem bude Šance pro budovy. 
Podobu evropské energetiky výrazně 
ovlivňuje tzv. klimaticko-energetický balí-
ček schválený v prosinci 2008. Jedním z 
jeho cílů je právě zvyšování energetické 
účinnosti a snižování konečné spotřeby 
energie. Do roku 2020 tak má EU jako 
celek zvýšit svou energetickou účinnost o 
20 %, k čemuž členské státy přispívají na 
základě stanovení vnitrostátních orientač-
ních cílů. Na podzim tohoto roku bude 
představen návrh revize příslušné směrni-
ce o energetické účinnosti, který by měl 
představovat rámec dalšího úsilí v této 
oblasti po roce 2020, včetně stanovení 
nového cíle do roku 2030. 

Kulatý stůl představí současný stav plnění 
alternativního schématu v ČR a otevře 
debatu k dalším možným finančním ná-
strojům mimo dotační programy. Ty mo-
hou v dlouhodobém horizontu přispět k 
realizaci úspor energie s menším zapoje-
ním veřejných financí a umožnit tak před-
vídatelné podnikatelské prostředí pro 
rozvíjející se odvětví českého průmyslu a 
stavebnictví. Tato politika podporuje za-
městnanost, zvyšuje konkurenceschopnost 
českého hospodářství, snižuje emise sklení-
kových plynů a pozitivně působí na ener-
getickou bezpečnost ČR snižováním do-
vozní závislosti. 

Předmětem kulatého stolu budou diskuzní 
otázky zaměřené na úspěšné aspekty a 
hlavní nedostatky alternativního schématu 
zvyšování energetické účinnosti a dosaho-
vání českého cíle snížení konečné spotře-
by energie do roku 2020, otázka nasta-
vení nedotačních nástrojů na podporu 
zvyšování energetické účinnosti a pozice 
České republiky k návrhům přepracova-
ných směrnic o energetické účinnosti a 
energetické náročnosti budov. 

V pátek 14. října se uskuteční kulatý stůl 
k tématu revize víceletého finančního 
rámce a aplikace principu European 
Added Value. Zúčastnění budou pod od-
bornou garancí Institutu pro evropskou 
politiku EUROPEUM diskutovat například 
vliv vystoupení Velké Británie z EU na 
budoucí podobu víceletých finančních 
rámců. 

Jako třetí se bude konat v úterý 15. listo-
padu kulatý stůl o autorských právech 
(copyrightu) v rámci jednotného digitální-
ho trhu. Odborným garantem této diskuze 
je Národní centrum pro digitální ekonomi-
ku.   

Další letošní kulatý stůl se uskuteční 
v pátek 2. prosince, kdy se Národní kon-
vent o EU setká k tématu Společnost 4.0, 
jež odborně zajistí Hospodářská komora 
České republiky.  

Poslední kulatý stůl Národního konventu o 
EU pro rok 2016 proběhne v pátek 9. 
prosince a diskutovat budou zúčastněné 
strany k tématu propagandy a ochrany 
bezpečnosti v kybernetickém prostoru.  
Odborným garantem tohoto setkání bude 
think-thank Evropské hodnoty.  

V rámci podzimních setkání Národního 
konventu o EU se uskuteční taktéž dvě 
expertní diskuze. Tyto debaty budou mít 
za cíl  prodiskutovat danou tématiku mezi 
zúčastněnými stranami a přiblížit ji veřej-
nosti. První se uskuteční ve čtvrtek 6. října 
a tématem budou sociální aspekty v do-
pravní politice EU. Tato problematika je 
spojená hlavně s často diskutovanou směr-
nicí o vysílání pracovníků a národními 
protekcionistickými úpravami. Druhá ex-
pertní diskuze s tématem revize telekomu-
nikačního rámce EU se bude konat v pá-
tek 11. listopadu.   

Předpokládaný další vývoj 

Aktuální informace ke kulatým stolům Ná-
rodního konventu o EU budou zveřejňová-
ny na webových stránkách webu 
www.narodnikonvent.eu, twitterovém pro-
filu @konventEU a facebookové stránce s 
názvem Národní konvent o EU.  

/J. Míča/  



 

9.–10. září 2016 se v Bratislavě sešli ministři financí a 
guvernéři centrálních bank na neformálním zasedání 
Rady pro hospodářské a finanční věci. Během dvou dní 
diskutovali o budoucnosti hospodářských politik EU, 
fiskálním pilíři Evropské hospodářské a monetární 
unie, daňových otázkách a dosavadním fungování tzv. 
Investičního plánu pro Evropu. Delegaci ČR vedla ná-
městkyně ministra financí Lenka Jurošková. Jednání se 
zúčastnil rovněž guvernér České národní banky Jiří 
Rusnok. 

Klíčové body  
Zasedání započalo v pátek 9. září schůzí ministrů financí 
eurozóny, kteří se mimo jiné věnovali situaci v Řecku, 
otázce ekonomického růstu a zaměstnanosti v EU a 
v rámci přípravy zasedání G7 rovněž vývoji směnných 
kurzů. Po jednání Euroskupiny následoval pracovní oběd 
všech ministrů financí EU-28, jehož hlavním tématem byla 
budoucnost hospodářských politik EU. Paralelně rovněž 
proběhl oběd guvernérů centrálních bank.  
V odpoledních hodinách se uskutečnilo hlavní pracovní 
zasedání, na kterém se jednalo o fiskálním pilíři hospo-
dářské a měnové unie. Diskuze byla rozdělena na dvě 
části, kdy první z nich  se obecněji  zaměřila na podmínky 
pro zavedení fiskální kapacity. Během druhé části byla 
diskutována konkrétní podoba fiskální kapacity pro eu-
rozónu. Debata byla doprovázena prezentací ředitele 
think-tanku Bruegel Guntrama Wolffa.  

Následující den byla na pořadu dvě pracovní zasedání. 
Na prvním ministři financí společně se zástupci Komise a 
Evropské centrální banky jednali o daňových otázkách. 
Debata byla zaměřena na téma zajištění rovnováhy mezi 

právní jistotou a bojem proti daňovým únikům, propojení 
daňových podvodů s financováním terorismu, a také na 
otázku obcházení daní, resp. erozi daňových základů a 
přesouvání zisků (BEPS). 
Druhé pracovní zasedání se věnovalo Investičnímu plánu 
pro Evropu. Debata se soustředila na vyhodnocení fungo-
vání jeho prvních dvou pilířů - Evropský fond pro strate-
gické investice (EFSI) a Evropské centrum pro investiční 
poradenství. Ministři obecně podpořili potřebu přidané 
hodnoty projektů EFSI a zlepšení jejich zeměpisné vyváže-
nosti posílením poradenství a odstraňováním překážek 
investování při zachování role vnitřního trhu. 
Východiska pozice ČR 

Boj proti daňovým únikům a podvodům je dlouhodobou 
klíčovou prioritou vlády ČR, a to jak v oblasti přímých, tak 
i nepřímých daní. Zásadním aspektem daňové politiky je 
pro vládu také zabezpečení právní jistoty, která podpo-
ruje domácí i mezinárodní obchod a investice. Dalším prio-
ritním tématem je otázka stability eurozóny s ohledem na 
její provázanost s českou ekonomikou a rovněž s ohledem 
na závazek do eurozóny v budoucnu vstoupit. Z tohoto 
hlediska vítá vláda diskuzi o opatřeních majících za cíl 
zajištění lepší stability a udržitelnosti eurozóny jako celku. 
Co se týče diskuze k EFSI, vláda podporuje zejména zlep-
šení geografické vyváženosti poradenských center, kdy je 
však třeba současně respektovat tržní principy.   
Předpokládaný další vývoj  
Další zasedání Rady pro hospodářské a finanční věci se 
uskuteční v Lucemburku 11. října 2016.  
/Ch. Kovaříková/ 

Členové Výboru pro občanské svobody, spravedlnost 
a vnitřní věci (LIBE) uspořádali v pondělí 12. září slyše-
ní s kandidátem na komisaře Julianem Kingem. Dosa-
vadní velvyslanec Spojeného království ve Francii, 
který nahradí svého předchůdce Jonathana Hilla od-
stoupivšího po britském referendu o vystoupení z EU, 
by měl obsadit nově vzniklé portfolio „bezpečnostní 
unie“.  
Kontext 

Veřejná slyšení členů Komise, mediálně známá jako 
„grilování komisařů“, jsou více než dvacetiletou praxí Ev-
ropského parlamentu (EP) související s jeho pravomocí 
hlasovat o důvěře Komisi jako celku. Ačkoliv nemají for-
mální oporu v primárním právu EU, probíhají v souladu s 
článkem 118 a přílohou XVI jednacího řádu EP a s rámco-
vou dohodou mezi EP a Komisí z roku 2005. Díky slyšením 
mají poslanci možnost seznámit se s osobností kandidátů a 
jejich kvalifikací pro výkon svěřené oblasti. Často dochází 
rovněž k upřesnění jejich politických představ, formulování 
závazků vůči EP, či obsahu navrženého portfolia. Stano-
viska příslušných výborů nemají sice právní sílu, neúspěch 
kandidáta při slyšeních však v minulosti vedl k jeho staže-
ní či úpravě rozsahu oblasti jeho politické odpovědnosti.    
Klíčové body 

Julian King je dlouholetý kariérní diplomat a vysoce po-
stavený státní úředník. Od února roku 2016 působí jako 
velvyslanec Spojeného království ve Francii, dříve zastá-
val stejný post v Irsku (2009 až 2011). Mezi roky 2008 a 
2009 působil také v Komisi jako vedoucí kabinetu dvou 

britských komisařů  Catherine Ashtonové a Petera Man-
delsona.  

Výbor LIBE vyslechl názory J. Kinga v pozdních večerních 
hodinách v pondělí 12. září. K tomuto kroku došlo poté, co 
dosavadní komisař pro finanční záležitosti Jonathan Hill 
rezignoval na svůj post po rozhodnutí britských voličů v 
červnovém referendu o vystoupení Spojeného království 
z EU. V pověřovacím dopise přidělil předseda Komise J.-
C. Juncker tomuto kandidátovi po předchozích konzulta-
cích nově vzniklé portfolio „bezpečnostní unie“. Jeho hlav-
ním úkolem bude implementace v dubnu schváleného Ev-
ropského programu pro bezpečnost, tedy strategie EU 
pro boj s terorismem, organizovaným zločinem či kyber-
kriminalitou na období 2015 až 2020.  
V dotazníku předloženém před samotným slyšením se čle-
nové LIBE zajímali o priority kandidáta v oblasti bezpeč-
nosti a jejich konkrétní naplňování. Mezi další otázky pat-
řil způsob koordinace výkonu portfolia uvnitř Komise, ob-
zvláště ve vztahu k prvnímu místopředsedovi Fransovi Tim-
mermansovi pověřenému dohledem nad celou oblastí a 
komisaři pro migraci a vnitřní věci Dimitrisovi Avramopou-
losovi. 

Předpokládaný další vývoj 
Koordinátoři výboru LIBE se v úterý 13. září sejdou, aby 
vyhodnotili průběh a výsledky slyšení. Stanovisko bude 
následně postoupeno formou dopisu Konferenci předsedů 
EP. Konečné rozhodnutí bude přijato v rámci plenárního 
zasedání ve čtvrtek 15. září. /O. Kaleta/ 



 

Výbor pro občanské svobody, spravedlnost a vnitřní 
věci (LIBE) na schůzi 5. září 2016 schválil vízovou libe-
ralizaci s Gruzií a Kosovem. Poslanci se také velmi 
krátce vůbec poprvé věnovali otázce uvolnění vízové-
ho režimu pro občany Ukrajiny. 
Kontext 

EU zahájila dialog o uvolnění vízového režimu s Gruzií 
v červnu 2012. Komise následně předložila akční plán, ve 
kterém stanovila kritéria, jež gruzínská vláda musí před 
schválením bezvízového cestování splnit. Ta jsou rozděle-
na do čtyř bloků: (i) bezpečnostní prvky dokladů, (ii) mi-
grace a integrovaná správa hranic, (iii) veřejný pořádek 
a bezpečnost a (iv) vnější vztahy a základní práva. Na 
konci roku 2015 Komise potvrdila, že Gruzie všechna 
kritéria splnila, a tak v březnu 2016 předložila návrh na 
změnu příslušného nařízení, kterým se Gruzie přesune me-
zi země s bezvízovým stykem.  
Pokud jde o Kosovo, dialog o uvolnění vízového režimu 
s ním EU zahájila již v lednu 2012. Stejně jako v případě 
Gruzie Komise vymezila všechny právní předpisy a jiná 
opatření, jež musí Kosovo přijmout a provést. Ve své po-
slední hodnotící zprávě Komise uvedla, že Kosovo splnilo 
požadavky svého plánu uvolnění vízového režimu za 
předpokladu, že do data přijetí návrhu změny příslušného 
nařízení EP a Radou ratifikuje dohodu o hranicích s Čer-
nou Horou a posílí své výsledky v oblasti boje proti ko-
rupci a organizované trestné činnosti. 
V obou případech se jedná o bezvízový styk v případě 
krátkodobých pobytů v EU a týká se pouze občanů, kteří 
jsou držiteli biometrických pasů. 
Klíčové body 

Výbor LIBE na své schůzi v pondělí 5. září hlasoval neje-
nom o převedení Gruzie a Kosova na seznam zemí 
s bezvízovým stykem, ale i o tom, zda budou zahájena o 

návrzích interinstitucionální jednání, a o složení vyjednáva-
cího týmu. Pokud jde o uvolnění vízového režimu, výbor jej 
pro Gruzii i Kosovo schválil. V případě Gruzie hovoří 
zpráva výboru o zrušení vízové povinnosti jako o důleži-
tém prostředku k posílení hospodářských a kulturních vzta-
hů a prohlubování politického dialogu v řadě otázek, 
včetně lidských práv a základních svobod. U Kosova pak 
zpráva zmiňuje, že návrh na vízovou liberalizaci zajistí, 
aby Kosovo neztratilo naději a nadále usilovalo o vstup 
do EU.  

Před samotným hlasováním pak zpravodajka Tanja Fajo-
nová (SI, S&D) připomněla, že pro to, aby mohl být bez-
vízový styk zahájen, musí Kosovo ještě některé podmínky 
splnit. To by ale EP nemělo bránit se k návrhu změny naří-
zení vyjádřit. Pokud jde o zahájení interinstitucionálních 
jednání a složení vyjednávacího týmu, to výbor LIBE 
schválil pouze u Gruzie, u Kosova jej poslanci odmítli. 
Východiska pozice ČR  
Vláda ČR vždy podporovala a nadále plně podporuje 
proces vízové liberalizace Gruzie, Kosova i Ukrajiny. Zá-
roveň zdůrazňuje potřebu stejného přístupu k zemím v 
procesu vízové liberalizace, tzn. na základě splnění stano-
vených podmínek a bez preferenčních výjimek. 
Předpokládaný další vývoj 
Oba návrhy na změnu nařízení, kterým se stanoví seznam 
třetích zemí, jejichž státní příslušníci musí mít při překračo-
vání vnějších hranic vízum, jakož i seznam třetích zemí, 
jejichž státní příslušníci jsou od této povinnosti osvobozeni, 
budou nyní projednány a bude o nich hlasováno na jed-
nom z příštích plenárních zasedání EP. Plénum bude hlaso-
vat také o zahájení interinstitucionálních jednání o obou 
návrzích a o složení vyjednávacího týmu.  
/A. Kuchařová/  

Budoucí směřování EU. Summit bude prvním zasedáním 
v rámci procesu politické reflexe výsledků referenda o 
otázce setrvání Spojeného království v EU, která byla 
zahájena na červnové Evropské radě. Cílem je poskytnout 
prostor pro neformální politickou výměnu názorů na pro-
blematiku budoucího směřování Unie. Diskuse by měla být 
zaměřena na analýzu současného stavu evropské integra-
ce a na prioritní oblasti pro další činnost EU. Mezi člen-
skými státy panuje konsensus na tom, že fungování EU se 
v návaznosti na výsledek britského referenda musí změnit, 
aby byla obnovena důvěra občanů v evropskou integra-

ci. Z dosavadní celoevropské diskuse krystalizují témata 
bezpečnosti (boj proti terorismu, migrace, obranná politi-
ka) a hospodářské spolupráce jako prioritní pro další za-
měření Unie. 
Brexit. Samotný odchod Spojeného království z EU by měl 
být spíše jen okrajovým tématem. Na červnové Evropské 
radě se lídři 27 členských států shodli, že žádná jednání o 
vystoupení nezačnou do té doby, než Spojené království 
podá oficiální notifikaci dle čl. 50 Smlouvy o EU.  
/O. Matoušek/ 

Příprava jednání říjnové Evropské rady. Ministři projed-
nají komentovaný návrh pořadu zasedání Evropské rady, 
které se koná 20. a 21. října 2016 v Bruselu. Me-
zi avizovanými tématy jsou (1) brexit a budoucnost Ev-
ropské unie (neformální jednání na okraj zasedání Evrop-
ské rady ve formátu EU-27 k brexitu, dalšímu nastavení 
vzájemných vztahů mezi Spojeným královstvím a EU 
a budoucímu směřování EU); (2) obchodní politika (stav 
vyjednávání a schvalování dohod o volném obchodu, 
zejm. CETA a TTIP, otázka udělení statusu tržní ekonomiky 
Číně, nástroje na ochranu obchodu a související situace v 

sektoru ocelářství); (3) Rusko a Ukrajina (politická  diskuse 
o vztazích s Ruskem v kontextu ukrajinského konfliktu, resp. 
o  dalším nastavení sankcí vůči Rusku, přičemž sektorové 
sankce platí do konce ledna 2017); (4) migrace 
(implementace přijatých opatření k řešení krize, pravidel-
ná formulace vodítek pro další práci) a (5) jako možný 
bod Evropská globální strategie (možné formální přijetí 
Strategie v návaznosti na její prezentaci v červnu 2016, 
přijetí vodítek pro další práci, např. přípravu substrategie 
k obranné politice).  /Pokračování na s. 4/ 



 

Follow-up závěrů Evropské rady. Ministři budou diskuto-
vat zřejmě na základě podkladového dokumentu 
z letošního července. Debata by měla být zaměřena na 
implementaci závěrů.    
Legislativní programování. Ministři si vyslechnou zástup-
ce Komise, který představí prohlášení o záměru („letter of 
intent“) v legislativní činnosti pro rok 2017. Následovat 
bude výměna názorů k dokumentu, který by měl být ro-
zeslán dne 14. září. 

Víceletý finanční rámec. Coby možný bod je prozatím 
vedeno představení střednědobé revize víceletého finanč-
ního rámce ze strany Komise a výměna názoru ministrů 
k témuž tématu. Schválení návrhu ze strany Komise je oče-
káváno tento týden, je tedy téměř jisté, že bod bude na 
zasedání Rady potvrzen jako řádný.  
/K. Schneiderová/ 

Dne 12. září 2016 se konalo 201. zasedání vládního 
Výboru pro EU (VV-EU).  

Výbor se nejprve zabýval mandátem pro předsedu vlá-
dy Bohuslava Sobotku na neformální setkání 27 hlav států 
a předsedů vlád členských zemí EU 16. září 2016 
v Bratislavě. Předseda vlády stručně představil mandát 
a informoval o přípravách neformálního setkání. Nastínil 
také priority ČR, které byly formulovány na základě čin-
nosti Pracovní skupiny pro otázku vystoupení Spojeného 
království z Evropské unie a pro řešení otázek spojených s 
budoucím směřováním Evropské unie. Mandát byl schvá-
len v předloženém znění.  
Poté se Výbor zabýval rámcovými pozicemi k návrhu 
balíku opatření Komise pro urychlení přechodu směrem k 
nízkouhlíkové ekonomice v Evropě, které předložili ministr 
životního prostředí Richard Brabec a ministr dopravy Dan 
Ťok. Na žádost předsedy vlády ministr životního prostředí 
následně informoval o průběhu ratifikace úmluvy z paříž-
ské konference COP 21 v ČR, v EU a ve světě. Předseda 
vlády požádal ministra životního prostředí, aby 

v horizontu jednoho a půl měsíce předložil příslušný mate-
riál na jednání vlády, tak, aby proces ratifikace 
v Parlamentu ČR mohl začít včas. Rámcové pozice byly 
schváleny v předloženém znění.  
V rámci bodu „Různé“ pak ministr průmyslu a obchodu Jan 
Mládek informoval o stavu vyjednávání o obchodních do-
hodách CETA a TTIP. Výbor pak vzal na vědomí informaci 
1. místopředsedy vlády pro ekonomiku a ministra financí 
Andreje Babiše, který informoval o technické revizi národ-
ních kohezních obálek na období 2017-2020 (v rámci 
technické revize víceletého finančního rámce). Ministryně 
pro místní rozvoj Karla Šlechtová přislíbila předložení 
návrhu úpravy Dohody o partnerství na jednání vlády. 
Zároveň v této souvislosti apelovala na členy VV-EU jako 
představitele řídících orgánů operačních programů, aby 
urychlili vyhlašování výzev za účelem zvýšení čerpání, tj. 
minimalizace decommitmentů. Ministr zahraničí Lubomír 
Zaorálek nakonec členy výboru informoval o odkladu 
opakovaného druhého kola prezidentských voleb v Ra-
kousku. /K. Schneiderová/ 

6. září 2016 se konalo 573. zasedání Výboru pro EU 
na pracovní úrovni (PV-EU).  

Na úvod jednání informoval zástupce Úřadu vlády o prů-
běhu a výsledcích jednání Výboru pro EU na vládní úrovni 
(VV-EU), který proběhl 27. července 2016, a o přípravě 
VV-EU, který se chystá na 12. září 2016. Poté podal in-
formaci o rámcových pozicích, které byly schváleny 
v tiché proceduře během letní přestávky.  
Výbor následně schválil rámcovou pozici k návrhu naří-
zení o příslušnosti a uznávání a výkonu rozhodnutí ve vě-
cech manželských a ve věcech rodičovské zodpovědnosti 
a o mezinárodních únosech dětí, zpracovanou Minister-
stvem spravedlnosti, a projednal rámcové pozice k návr-
hu balíku opatření Komise pro urychlení přechodu směrem 
k nízkouhlíkové ekonomice v Evropě, zpracované Minister-
stvem životního prostředí a Ministerstvem dopravy. 
Ve druhém bloku informovaly rezorty o přípravě mandá-
tů: na neformální zasedání Rady pro hospodářské a fi-
nanční věci 9. a 10. září v Bratislavě (Ministerstvo financí), 
na neformální zasedání Rady pro zahraniční věci ve for-
mátu ministrů pro rozvoj 12. září v Bruselu (Ministerstvo 
zahraničních věcí) a na neformální zasedání Rady pro 
zemědělství a rybářství 11.–13. září v Bratislavě 
(Ministerstvo zemědělství). Dále byl projednán mandát 
pro předsedu vlády Bohuslava Sobotku na neformální 
setkání 27 hlav států a předsedů vlád členských zemí EU 
v Bratislavě 16. září (Úřad vlády). 
V části věnované naplňování Strategie podpory Čechů 
v institucích EU podal zástupce Ministerstva zahraničních 
věcí informaci o změnách ve vyhlášených výběrových ří-

zeních na pozice SNE v Komisi, o školení školitelů (EPSO) - 
úpravě rozpočtu a o prodloužení termínu pro podání při-
hlášek na pozice cost-free sekondovaných národních ex-
pertů. Výbor schválil návrh na vyslání kandidátky Minis-
terstva práce a sociálních věcí na pozici národního exper-
ta do Komise, zástupkyně Ministerstva vnitra podala in-
formaci o výsledku výběrového řízení stáže NEPT (jarní 
běh 2017) a zástupkyně Ministerstva financí představila 
souhrnný přehled čerpání prostředků na stáže v institucích 
EU a testy EPSO za období leden–srpen 2016. 

Zástupce Úřadu vlády pak upozornil na aktuální agendu 
Evropského parlamentu a podal zprávu z neformálního 
zasedání Rady pro obecné záležitosti 24. a 25. července 
v Bratislavě. Zástupce Ministerstva zahraničních věcí podal 
zprávu z neformálního zasedání Rady pro zahraniční věci 
2. a 3. září v Bratislavě a poté představil informaci k zá-
věrečným dokumentům k přijetí na Summitu k velkým po-
hybům uprchlíků a migrantů v New Yorku 19. září.  
Zástupce Úřadu vlády upozornil na aktualizovaný Akční 
plán pro rozvoj digitálního trhu a 2. zprávu o implemen-
taci Akčního plánu pro rozvoj digitálního trhu. Zástupkyně 
Ministerstva zemědělství informovala o společném prohlá-
šení z ministerské konference o právech spotřebitelů na 
informace o původu potravin (19. srpna, Maribor) a zá-
stupkyně Ministerstva práce a sociálních věcí o dotazníku 
k sociální ochraně osob s udělenou mezinárodní ochranou 
a žadatelů o azyl.  
/Pokračování na s. 5/ 



 

or pak schválil teze pro komunikaci s veřejností k TTIP a 
budoucnosti vyjednávání, zpracované Ministerstvem prů-
myslu a obchodu. Zástupkyně Úřadu vlády představila 
harmonogram aktivit Národního konventu o EU na podzim 
2016 a zástupce Úřadu vlády non-paper polského před-
sednictví V4 ke střednědobé revizi víceletého finančního 
rámce 2014–2020. Výbor vzal dále na vědomí příspěv-
ky státní správy do veřejných konzultací Komise, schvále-
né v tiché proceduře během letní přestávky, a zástupce 
Úřadu vlády poděkoval Stálému zastoupení ČR při EU za 
zpracování přehledu návštěv představitelů českých stát-
ních orgánů v Bruselu.  

V bodě „Různé“ avizoval zástupce Úřadu vlády zasedá-
ní Pracovního týmu Rady hospodářské a sociální dohody 

pro EU dne 9. září 2016, informoval o jednání pracovní 
skupiny pro otázku vystoupení Spojeného království z EU 
a pro řešení otázek spojených s budoucím směřováním EU 
a o plánované studijní cestě zástupců Komise do ČR. Zá-
stupce Stálého zastoupení ČR při EU informoval o výsled-
ku kandidatury do Dozorčího výboru Evropského úřadu 
pro boj s podvody (OLAF), zástupce Ministerstva životního 
prostředí o nizozemské iniciativě „Make It Work“ a zá-
stupce Ministerstva zahraničních věcí o zahájení polského 
předsednictví V4. 
Na závěr byly schváleny instrukce na jednání výboru 
Coreper I (9. září) a Coreper II (7. září).  
/E. Macálková/ 

Rámcové pozice k návrhu balíku opatření Komise pro 
urychlení přechodu směrem k nízkouhlíkové ekonomi-
ce v Evropě (vypracovalo Ministerstvo životního prostředí 
a Ministerstvo dopravy) 

Rámcová pozice k návrhu nařízení Rady o příslušnosti a 
uznávání a výkonu rozhodnutí ve věcech manželských a 

ve věcech rodičovské zodpovědnosti 
a o mezinárodních únosech dětí (vypracovalo Minister-
stvo spravedlnosti) 

11.–16. září – Mezinárodní konference o nukleárních da-
tech pro vědu a technologie, Brusel 
12.–16. září – Zasedání výborů Evropského parlamentu 

12.–16. září – Plenární zasedání Evropského parlamentu 

12.–13. září – Konference o posilování a rozvoji talentů 

14. září – Projev Jeana-Claudea Junckera o stavu Unie 

16. září – Neformální setkání hlav států a vlád 27 zemí, 
Bratislava 


